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Til Ski-Aktuelt april 2019. 
 

Gunvor Eldegard: 
 

N y kommune og nytt kommuneparti 
gjer at også arbeidarlaga må for-

nya seg. Det skal me i Ski Arbeiderlag. 
På årsmøtet i år ved-
tok laget ein 10-årig 
handlingsplan. Denne 
tek for seg korleis me 
skal jobbe med poli-
tikk, partikontaktar, 
kultur, politiske møter 
og sosiale treff. Og 
ikkje minst; få verva 
nye medlemar. 

 
Ski Arbeiderlag består av medlemar frå 
Ski sentrum og Kråkstad. Laget skal vera 
våre innbyggarar sitt kontaktpunkt! Me 
skal ta opp dei viktige politiske sakene, 
og gje innspel til Nordre Follo AP, kom-
munestyregruppa, fylkesting og storting. 
Men me skal også vera lokalparti for 
medlemane våre. Med kultur og sosiale 
treff skal me vera eit samlingspunkt der 
me kan diskutere politikk både formelt og 
uformelt. 
Ski Arbeiderlags styre:   
• Leder: Gunvor Eldegard 
• Nestleder: Eirik Haugen 
• Kasserer: Turid Johansen 
• Sekretær: Marit Stangebye Nielsen 
• Styremedlem: Rune Sletner 
• Styremedlem: Kristian Taagerud 
• Informasjonsansvarlig:Christian Peder 

Braarud  
• Studieleder: Ove Kjølstad 
• Varamedlem: Hilde Sønnervig 
• Revisorer:Arvid Herland og Odd Arne-

sen 
• Valgkomite: Arvid Herland  og John 

Røyrvik 
• Representant Folkets hus Forening: 

Rune Sletner (vara Arvid Herland), 
Turid Johansen (vara Odd Arnesen), 
Rolf Gjølstad (vara Christian Peder 
Braarud). 

 
Det nye styret er godt i gang med arbei-
det og laget har allereie arrangert sitt 
fyrste ope møte. Laget inviterte til møte 
om dobbeltspor til Kråkstad og togparke-
ring. Dette er eit tema som engasjerer om 
dagen, og med fullsatt kommunestyresal 

(Fortsetter på side 3) 

Har Krf blitt en religiøs sekt? 
 

Arvid Herland: 
 

M ye har skjedd på den politiske 
arena etter stortingsvalget i 

2017. Partiene som ikke gjorde det så 
bra ved siste valg (gjelder også vårt 
eget), prøver å finne gode saker som 

kan føre til at frafal-
ne velgere kommer 
tilbake neste gang. 
Dette er på ingen 
måte en enkel affæ-
re slik som media nå 
har blitt. På nettet 
florerer nett-trollene 
som forsøpler et 

hvert forsøk på en redelig debatt. Teo-
rier om ulike komplott dukker stadig opp. 
Den gjennomsnittlige hvermannsen har 
blitt ganske så forvirret. 
 

 I Arbeiderpartiet liker vi absolutt ikke det 
som skjer i og utenfor den politiske are-
na for tiden. Alle partimedlemmer øns-
ker å felle regjeringen Solberg, og at vi 
skal fortest mulig inn i regjeringskontore-
ne igjen.  
 

For et halvt år siden hadde vi mulighe-
ten til å få Krf med på laget. Alle vet 
hvordan dette dramaet  i Krf endte. Par-
tiet tok et dristig valg langt til høyre med 
med knappest mulig margin. Dermed 
havnet Knut Arild Hareide og hans like-
sinnede på sidelinjen beklagelig vis. 
Denne manøveren som de to nestleder-
ne i partiet drev frem, med en  gulrot 
som Erna Solberg brukte som lokkemid-
del, kommer sannsynligvis til å koste 
partiet svært dyrt. I skrivende stund har 
partiet en oppslutning på 2,4 % på en 
meningsmåling. Ikke rart i det hele tatt 
når man hører på retorikken fra partile-
derne. En retorikk som ellers hører 
hjemme i bedehusene.  
 

Det er det siste som er poenget mitt 
med denne historien. I et radioprogram 
på P2 nylig, hørte jeg på et intervju med 
et ektepar som tilhørte en av våre frikir-
kemenigheter. De hadde nettopp deltatt 
på et stort kristenreligiøst arrangement i 
Oslo Spektrum. Knut Arild Hareide had-
de vært en av talerne. Det var blitt kjent 
at han hadde blitt buet på når han hadde 

(Fortsetter på side 4) 

1. Mai 2019 
 

Ski Arbeiderlag 
 

Inviterer til 1.mai-frokost på 
Folkets Hus i Ski 

 

Flaggheising kl 0900 
 

Appell ved Nina Sandberg 
og Kjell Arne Ekeberg 

 

Ski Janitsjar spiller 
 

Bevertning - salg av merker 
 

Velkommen! 
 
 
 
 
 

 
Langhus og Siggerud  

Arbeiderlag 
  

inviterer til 1.mai-frokost på  
Langhus bo-og service-

senter 
 

         Flaggheising kl 0800 
 

   Langhus Blæselag  
underholder 

 
      Appell ved Hanne Opdan 

 
  Bevertning - salg av merker 

 
Velkommen! 
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Kort og godt ... Inntrykk etter Aps landsmøte. 
 

Per Nygård: 
 

T otalt sett tror jeg de fleste av våre 
medlemmer er rimelig tilfredse. 

Støres åpningstale skapte begeistring, 
men naturlig nok er det delte meninger 

om enkeltsaker. 
Kanskje var den 
viktigste beslut-
ningen å avlyse 
konsekvensanaly-
sen om LoVeSe. 
Her måtte partile-
delsen og flertallet 
hos LO bøye seg 

for vedtaket. Det er viktig å lytte til 
folkets røst før vedtak fattes.  
 
I politisk kvarter på NRK, mandag etter 
landsmøtet, kom det kraftig kritikk fra 
regjeringens næringsstatsråd Røe 
Isaksen, men som vår nyvalgte nestle-
der Bjørnar Skjæran parerte elegant. 
Røe Isaksen hadde rett og slett ikke 
noe å fare med, all den stund regje-
ringen praktiserer nøyaktig samme 
politikk som Arbeiderpartiet nå har 
vedtatt.  
 
Flere andre viktige enkeltsaker ble 
behandlet og bestemt, og de viktigste 
siste dag, da det ble bestemt å satse 
på gratis skolemat, gratis SFO for førs-
teklassinger, billigere barnehager og 
delvis støtte til tannlege.  
Valget i toppledelsen: Bjørnar Skjæran 
ble valgt til ny nestleder, det synes 
fornuftig. Han virker solid og seriøs. 
Støre, Tajik og Stenseng fortsetter. 
Anette Trettebergstuen ble valgt til ny 
kvinnepolitisk leder etter Anniken Huit-
feldt.  
 
Vi kunne ha ønsket oss bedre me-
ningsmålinger så langt, men ser vel 
med optimisme på valgkampen forut 
for kommunevalget nå som viktige 
saker er klarlagt, og med en toppledel-
se som føler seg i form.  
 
Sammen med partiene på venstresi-
den har vi massivt flertall, hvor mange 
har sluttet seg til de andre, men vi kan 
kanskje forvente at mange vender 
tilbake til oss etter det vellykkede 
landsmøtet. Regjeringspartiene er 
langt fra et flertall dersom det hadde 
vært stortingsvalg nå. 

 
***** 

Kommentar til hensetting av  

togstammer. 
 

Martin Huse: 
 

N år et tog kommer til sin endesta-
sjon, kan det være nødvendig å 

flytte togstammen (Lok 
og vogner eller motor-
vognsett) til et annet 
sted. Dette er henset-
ting. 
 

Ved kort oppholdstid 
fra et togs ankomst til 
nytt togs avgang en 
halv time senere, kan 

toget gå uten mellomliggende hensetting, 
og gå fram og tilbake slik i pendel. Dette 
gjør at en togstamme kan kjøre i mange 
tog på en dag. Dvs. stor produksjon.  Slik 
pendling er vanlig , særlig i lokaltrafikken . 
Mange hensettinger unngått. Vanlig på Ski 
st. (spor  3 og dels 1). Man tilstreber slik 
pendling , også for lange reiser. 
 

Tog som kommer sørfra til Ski skal rute-
messig gå til Oslo, avslutter ikke i Ski. Og 
den andre veien, tog som kommer fra 
Oslo og skal nedover til Østfold avslutter 
selvsagt ikke i Ski. Disse tog genererer  
neppe hensettinger her. 
 

45  fjerntog er regnet med som grunnlag 
for  hensetting  i Ski. Disse tog har ikke 
endestopp  her. I Lodalen, Oslo, er det 
store, velutstyrte anlegg for handtering av 
fjerntog bl.a. med sovevogner og  andre 
tog som går over høgfjellet. Slike tog er 
ofte nediset og krever kraftige varmean-
legg for tining og tørking av togmateriellet. 
I Lodalen har man utstyr for dette.For 
regiontogene har man flere nye anlegg 
som evt. kan utvides i stedet for å bygge i 
Ski og få en mengde kostbar tomtogkjø-
ring. 
 

Ved å kjøre direktetog gjennom Follotunel-
len i stedet som nåværende togspor end-
res neppe behovet for hensettings-
spor.Det planlegges like mange henset-
tingsplasser som antall togenheter, ca 90. 
Det virker umiddelbart logisk, men er helt 
uholdbart. Det kan ikke være tatt hensyn 
til pendelkjøring, at det dreier seg om 
korte opphold og vurdering av hvor mange 
tog som har endestopp i Ski. Videre at det 
ikke kan ha vært særlig kontakt med de 
som planlegger styring av togturnering. 90 
sporplasser for hensetting av tog i 
Ski,bygd med de nødvendige tekniske 
anlegg, ville blitt landets desidert største. 
Og mer enn 10 ganger så stort som nå-
værende i Ski! 

(Fortsetter på side 4) 

Å 
rets viktigste politiske verksted er 
avsluttet. 300 delegater fra hele lan-

det, blant dem vår egen ordfører Hanne 
Opdan, har staket ut 
partiets kurs for kom-
mende periode.  
 

Landsmøtet sa «Nei» til 
konsekvensutredning av 
oljeleting i området uten-
for Lofoten, Vesterålen 
og Senja. Noe som ikke 
ble godt mottatt i deler 

av fagbevegelsen, men som utvilsomt er 
et riktig vedtak i lys av behovet for å sikkre  
gyteområdene mot forurensing. At vedta-
ket er sterk kritisert av Høyre og FrP (som 
selv sitter i en regjering med Venstre-veto 
mot konsekvensutredning), bekrefter også 
at beslutningen er riktig. 
 

Skolemat, gratis SFO for 1.klassinger, 
tannhelse, osv. føyer seg godt inn i rekken 
av tidligere  reformer som Arbeiderpartiet 
har kjempet fram med motstand fra høyre-
kreftene. 
 

Redaktøren sender også sine gratulasjo-
ner til Erna Solberg for den nye rekorden. 
Ingen norsk statsminister har på så kort tid 
utnevnt så mange justisministere til kong-
ens bord. Jeg undres bare «Who is 
next ??». 
 

Rødt, Sv og Sp har i Stortinget fremmet 
forslag om at Ullevål skal utredes på like-
fot med Gaustad som en del av framtidig 
sykehustilbud i Oslo. Dette er helt i tråd 
med et enstemmig vedtak i Oslo Arbeider-
parti. Et vedtak som også burde være 
retningsgivende for Raymond og Jonas. I 
skrivende stund er innstillingen fra helse-
komiteen lagt fram. Det er med undring jeg 
leser at våre representanter, mot poltiske 
og faglige råd, ikke støtter forslaget om 
utreding av Ullevål. Man fokuserer kun på 
at det haster med utbygging av Aker Syke-
hus. Indirekte støtter man ledelsen i helse-
foretaket og regjeringen som vil legge 
Ullevål ut for salg. 
 

Dette er dessverre nok et eksempel på at 
våre topptillitsvalgte støtter «blårussen» 
og kjører sitt eget løp uten å lytte til 
«grasrota».  Hvor blir det av den «røde 
tråden i politikken»? Velgerne ser ikkje 
forskjell på Arbeiderpartiet og Høyre. 
Mens partistrategene fortsatt ikke forstår 
hvorfor velgerne strømmer til partiene til 
venstre for oss.  
 

Slik kan det ikke fortsette! Kort og godt! 
 

***** 
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vart det eit flott møte. Under er eit notat frå 
møtet. Me valde å bruka møtet til å lytte og 
lære og så vil me ta med oss innspela i det 
vidare arbeidet.  
 

Ski Arbeiderlag vil arrangere opne møter, 
der aktuelle temaer vert tatt opp. Det neste 
møtet blir i samband med valkampen. Meir 
informasjon kjem. 
 

Tradisjonellt blir det fyrste mai frukost på 
Folkets hus. Sjå annonse. 
For frihet, likhet og demokrati. 
Gode helsingar frå styret i Ski Arbeiderlag 
ved Gunvor Eldegard. 
 

Møte om dobbeltspor frå Kråkstad og 
om togparkering. 
Ski arbeiderlag arrangerte onsdag 6. mars 
vellykket møte om dobbeltspor fra Kråk-
stad og togparkering. Møtet ble holdt i 
kommunestyresalen og var åpent for alle 
interesserte. Mer enn 50 personer var til 
stede. Leder av arbeiderlaget – Gunvor 
Eldegard, var møteleder. Hun sa arbeider-
laget framover vil legge opp til flere åpne 
møter som kan være av allmenn interesse. 
 

Torunn Hellen fra Bane Nor opplyste på 
møtet at alternativet under Tandbergløkka 
er lagt vekk.  Bane Nor jobber nå med to 
alternativer for ny jernbane fra Kråkstad til 
Ski.  Begge løsningene går sør for Tand-
bergløkka, men vil gripe inn i dyrket 
mark.  Hun sa det egentlig er fire alternati-
ver.  Dette er fordi det vurderes å krysse 
vestre linje med en høy løsning over og en 
lav løsning der sporene går under vestre 
linje.  Også når det gjelder togparkering, 
kom det fram ny informasjon.  Det er nå tre 
alternativer, to i fjellhall ved Haglunden, et 
stykke sør for Tandbergløkka, og ett over 
bakken i Holstadmarka. Det siste blir vur-
dert lagt vest for dagens vestre linje, men 
nær dagens spor. 
 

Grunneiernes innledere John Ivar Bjoner 
og Anette Sigtun fra Østre linje grunneier-
lag gikk hardt ut mot planene. De var kritis-
ke til trase over matjord og kulturland-
skap.  Traseen bør legges så langt ned i 
bakken som mulig slik at det kan dyrkes på 
matjord over sporene. De ønsket at et 
nordre alternativ bør utredes med tilkopling 
til Follobanen nord for Ski stasjon. Antall 
reisende på Østre linje rettferdiggjør ikke 
så store inngrep som det legges opp til. 
 

Thorvald Sverdrup fra Holstadmarka 
grunneierlag så heller ikke at nytten står i 
forhold til skadevirkningene.  Prosjektet er 
for dyrt i forhold til hva en får igjen. Morten 
Ellingsen er leder av plan- og byggesaks-
utvalget i Ski kommune. Arbeiderpartiet er 
positive til jernbane, men også til jordvern. 

(Fortsatt fra side 1) «Til Ski-Aktuelt...» Han ga uttrykk for innbyggerne i over 
tusen år har tatt vare på kulturlandska-
pet mellom Kråkstad kirke og Ski middel-
alderkirke.  Arbeiderpartiet i Ski har et 
klart vedtak om jordvern. Ski Arbeider-
parti har lenge jobbet for utvidelse av 
spor til Ås på bakgrunn av ønske om å 
skape et felles bo- og arbeidsmarked 
mer uavhengig av Oslo. Arvid Herland 
mente vi må tenke mer langsiktig i for-
hold til transportplanlegging og utvikling. 
Han presenterte sitt eget fjerde alternativ 
til togparkering – Ski Øst-området 
(Ellingsrud) der det nå er planlagt boli-
ger. Martin Huse mente det ikke ville 
være så stort behov for togparkering 
som Bane Nor hevder. I Ski vil det i stør-
re grad være gjennomgangstrafikk. 
 

***** 

Klimautfordringen - sak å foku-
sere på i valgkampen 2019. 
 

Per Nygård: 
 

D et er lokalvalg i år, men likevel 
blir rikspolitikk også alltid fokusert 

under valgkampen ved lokalvalgene. En 
svært omstridt sak er hvordan Norge 
skal bidra i klimasaken, hvordan vi skal 
sørge for redusert utslipp av CO2. Da er 
det viktig å se lenger enn innenfor våre 
egne grenser. Det finnes også en ver-
den og folk sør for Svinesund. Mange 
synes å glemme nettopp det: De argu-
menterer uhemmet for at all form for 
utslipp må reduseres i Norge, uansett 
hvilke konsekvenser det får utenfor Nor-
ge.  
 

Mer konkret: I Europa brennes enorme 
mengder kull i energiverkene. Dette skal 
reduseres og til slutt elimineres med 
andre energiformer, framfor alt fornybar 
energi som vindkraft, solenergi og andre 
ikke-fossile energityper. Dette vil ta tid, 
og i mellomtiden benyttes gass som 
avlasting og avløsing av kullenergi i 
økende grad som midlertidig tiltak.  
 

Gass kjøpes hovedsakelig fra Russland 
og Norge. Det virker derfor stikk mot sin 
hensikt å kjempe mot gasseksport til de 
europeiske energiverk på kort sikt. På 
lengre sikt derimot er saken en helt 
annen, men det er først når fornybare 
energikilder er utbygget i tilstrekkelig 
grad for å erstatte fossil energi helt. 
Ingen vet årstallet for når dette kan skje. 
Derfor må den bastante motstand mot 
norsk gasseksport temmes, den må rett 
og slett ikke få gjennomslag hos våre 
politikere. 
At et slikt standpunkt i stor grad faller 

sammen med partiet Høyres standpunkt 
får så være. Enkelte hevder slavisk at 
politiske standpunkt hos Høyre skal Arbei-
derpartiet kjempe imot. Det er svært usak-
lig og må bekjempes som sådan. Våre to 
komplette politiske partier i Norge, Arbei-
derpartiet og Høyre, deler standpunkt i 
mange viktige politiske saker, og bra er 
det. Det er nok av viktige saker som skiller 
de to partier, det er derfor ingen grunn for 
Arbeiderpartiet til å dyrke motstand for 
motstandens skyld. 

 
***** 

Oppvekstkonferanse. 
 

Kjell-Arne Ekeberg: 
 

16.mars arrangerte Nordre Follo Arbeider-
parti oppvekstkonferanse med hovedvekt 

på leksefri skole/ 
mengdetrening i sko-
letida. Tilsammen 35 
personer deltok. 
 

Del 1: Kun for parti-
medlemmer. Her fram-
holdt jeg at vi i Arbei-
derpartiet spesielt må 

ha for øye de barna og familiene, som har 
behov for samfunnets støtte og hjelp. Her 
må barnehage, skole, PPT, skolehelsetje-
nesten og barnevernet samhandle i større 
grad enn i dag for å sikre at ressursene 
koordineres og målrettes for størst mulig 
effekt.  
 

Barnevernet er i særstilling den mest kre-
vende tjenesten i en kommune. Kun i 
noen få tilfeller - av hensynet til barnet - 
finner barnevernet å måtte overta omsor-
gen for et barn, etter vedtak i Fylkesnem-
da.  
 

Mesteparten av tida bruker barnevernet 
på å bistå foreldrene på ulike måter i den 
krevende oppgaven det er å være foreldre 
i dagens komplekse samfunn. Som lokal-
politikere må vi derfor bidra til å styrke 
barnevernet, framsnakke de ansatte og 
sørge for at de får tilstrekkelig ressurser 
og økt kompetanse.  
 

Arbeiderpartiet må utarbeide en helhetlig 
og god oppvekstpolitikk. Dette for å sikre 
at alle barn skal få en god start på livet. 
Kanskje min egen rettesnor i Ski i mange 
år kan anvendes i den nye kommunen: I 
Ski er barna viktigst. 
 
Gruppeleder for Ap i Ski kommunestyre, 
Morten Ellingsen, informerte om at i bud-
sjettet for inneværende år har Arbeider-

(Fortsetter på side 4) 
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Navn og adresse: 

nevnt Donald Trump og alle løgnene som 
han serverer til daglig. Hvorfor så denne 
buingen var spørsmålet? Ekteparet hadde 
et svar som jeg også har sett på YouTube. 
Gud hadde sørget for at Trump hadde 
kommet til makten i USA og det var såle-
des Guds vilje det som skjedde der borte. 
Dette var de hellig overbevist om. Derfor 
skulle ikke Trump kritiseres. 
 

Mangt kan sies om slike overbevisninger, 
men denne gang ikke her. Men dette sym-
boliserer langt på vei hvor Krfs kjernevel-
gere står politisk for tiden. Partiet er på 
god vei til utradere seg selv i det politiske 
landskap. Kanskje like godt. Noe hjelp til å 
felle en borgerlig regjering vil vi ikke få 
derfra.  

***** 

(Fortsatt fra side 1) «Har KrF blitt...» 

Det er all grunn til å ta en tenkepause. Da 
vi bygde dagens tilsvarende hensettings-
anlegg i Ski var dimensjoneringen i hen-
hold til en studie i 2010. Jeg tror ikke be-
hovet blir mer enn fordoblet i forhold til i 
dag. Utvidelse av dagens anlegg til 18 
sporplasser antar jeg derfor å kunne være 
rikelig og store anlegg på landbruksjord 
unødvendig. 
 

Verksted 
NSBs verksteder for vedlikehold av  per-
sontogmateriell  er i de senere år utvidet 
og tilpasset også nytt motorvognmateriell. 
Det gjelder spesielt verkstedene i Dram-
men, Skien og Lodalen. Skulle det bli be-
hov for mer kapasitet , tror jeg det er rik-
tigst å utvide de eksisterende, særlig i 
Drammen. Dette er selvsagt synsing fra 
min side, men kan kanskje skape litt disku-
sjon. 

 
***** 

(Fortsatt fra side 2) «Hensetting av tog» 

partiet fått flertall i Ski for: 
• Redusert makstakst i barnehagene 
• Mer fleksibelt opptak til barnehagene. 
• Flere yrkesgrupper inn i skolen for å 

styrke det psykososiale miljøet for ele-
vene. 

• Forprosjekt turnhall på Langhus, som 
erstatning for den som skal rives. 

(Fortsatt fra side 3)«Oppvekstskonferanse» 

 

 

 

Morten understreka at vår visjon er at 
Nordre Follo skal bli Norges beste opp-
vekstkommune. Morten trakk fram våre 
viktigste saker i valgkampen og videre 
framover: 
• Leksefri skole. Skolearbeidet skal 

gjøres i skoletida. Barn skal ha fri på 
fritiden. 

• Søskenmoderasjon mellom barneha-
ge og SFO. 

• Arbeid til alle er jobb nummer én.  
• Nordre Follo kommune; en god ar-

beidsgiver og en attraktiv kommune å 
drive næring i. 

• Vi vil fjerne ufrivillig deltid. Flest mulig 
kommunale stillinger skal lyses ut som 
faste stillinger. 

 

Nordre Follo Arbeiderparti har program-
festa Leksefri skole. Dette forslaget fikk 
ikke flertall på årsmøtet  til Akershus 
Arbeiderparti. I desember i fjor fikk imid-
lertid Oppegård Arbeiderpartiet i kom-
munestyret flertall for at rådmannen skal 
søke Utdanningsdirektoratet om mulig-
heten for å innføre mengdetrening ved 
skolene. 
 

Christian Braarud, en av Aps represen-
tanter i Utvalg for oppvekst og kultur i 
Ski, viste til at erfaringa er at vi oppnår 
brede flertallsbeslutninger i utvalget, 
mens opposisjonen dessverre bruker 
kommunestyresalen til å markere parti-
synspunkter.  
 

En viktig oppgave er å samordne støtte 
til klubber og lag innen idretts- og kultur-
feltet. Utvalget er gode til å skape en-
stemmighet eller brede flertall. Dette 
gjør vedtakene mer motstandsdyktige 
for skiftende kommunestyresammen-
slutninger.  
 

Ski Ap gikk til valg på å gjøre Ski til 
Norges beste oppvekstkommune og 
vant ordføreren. Christian avslutta med 
følgende tankevekkende utsagn: Ingen 
foreldre kjenner vårt valgløfte, ingen har 
en formening om hvor vi står i forhold til 
løftet vårt!  Når vi vinner ordførervervet i 
Nordre Follo, må vi sikre eierskap til 
våre valgløfter ved om mulig å sikre 
lederskap i utvalgene, som skal utvikle 
politikken.  
 
Del 2: Vi hadde invitert diverse ressurs-

personer for å få innspill til temaet leksefri 
skole/ mengdetrening i skoletida. 
 

Emma Rødahl, leder for Barne- og ung-
domsrådet i Ski og nestleder Stellan Hjer-
pset-Østlie fortalte at de fleste skoleeleve-
ne er positive til en «leksefri skole». De 
påpekte at hjemmelekser er stressende 
og skaper lett uoverensstemmelser i fami-
lien. De utelukker ikke at noe hjemmear-
beid, gitt i overkommelig mengde, kan 
være positivt. Det fordrer at faglærerne 
koordinerer seg. 
 

Idunn Langbakk, forelder i Oppegård, er 
verken er helt for eller helt mot hjemme-
lekser. Viktig at type og omfang av lekser 
vurderes. Hjemmearbeidet på ungdoms-
trinnet kan være så faglig krevende at det 
er vanskelig for foreldre å tre støttende til. 
Leksene må tilpasse til den enkelte elev. 
 

Mor til to elever på en skole i Ski, påpekte 
at ungene har en tøff hverdag. Hun mente 
at hjemmearbeid kan være nyttig slik at 
foreldrene skal kunne følge med på bar-
nas skolegang. Hun framholdt at skole-
året med åtte ukers sommerferie er ikke 
tilpassa moderne familie- og arbeidsliv! 
 

Ingrid Haugnes påpekte av barn og unge 
har for stor arbeidsbyrde. Spesielt uheldig 
for elever som sliter. Hun framholdt at 
skolen i for stor grad er tilrettelagt kun for 
de som liker teori. Hun mente at skolen i 
større grad må tilpasse hjemmearbeidet 
og undervisninga til den enkelte elev.  
 

Anne Melsom, kommunalsjef for oppvekst 
i Ski, presiserte at leksene bør individuali-
seres. De skal ikke inneholde nytt stoff. 
Spesielt viktig er det at de yngste elevene 
får mye lesetrening.  
 

Rune Solberg, rektor ved Kråkstad skole i 
Ski, fastholdt at elevene trenger å øve 
mer på lesing, grammatikk og matematikk 
enn det som det fastlagte timetallet på 
skolene gir mulighet for. Sjølve skoletida 
strekker simpelthen ikke til!    
 

Utdanningsforbundet er på linje med sko-
lelederne i Ski: Lekser skal være hjemme-
arbeid for å øve på allerede innlært stoff. 
Skolen trenger retningslinjer for lekser/
hjemmearbeid som sikrer at elevene på 
alle trinn gis gode lekser i riktig omfang.  
 

***** 


